
Protokół Nr 66/2023
z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady

Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim w dniu 9 października 2023r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg za%czonej listy obecności
oraz zaproszeni goŚcie:

1. Przewodnicz4cy Gminnego Związku Kołek Rolniczych - Bogumił Szpojda;
2. Przedstawiciel Izby Rolniczej - Tadeusz Pieczywek;
3. Przedstawiciel Izby Rolniczej - Patryk Prekop;

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Lucyna Pająk, która po
powitaniu zebranych zaproponowała następujący jego porządek:

1. Otwarcieposiedzeniaiprzyjęcieporządku;
2. Informacja w zakresie rozdysponowania tłucznia na drogi wiejskie;
3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
4. Wolnewnioskiizakończenie.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

Ad.2. Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Kierownik Referatu Gospodarki
Komunalnej i Rolnictwa przekazał jej, iż tłuczeń który został rozdysponowany
pomiędzy sołectwa, został już rozwieziony. Sołectwa, które natomiast w ramach
własnych funduszy chciały dokupić tłuczeń jeszcze nie zrealizowały wszystkiego.
Komisja przyjęła przedstawioną infornnację do wiadomości.

Ad.3. Komisja zatwierdziła protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji, przy
jednym głosie wstrzymującym.

Ad.4. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:
- Pan Szwarc złożył wniosek o rozszerzenie lokalizacji budowy bloku mieszkalnego
SIM na terenach wiejskich dot. miejscowości Wiśniewa i Kawle. Zapytał dlaczego nie
była podjęta decyzja, aby wziąć pod uwagę te miejscowości ze względu na lokalizację
poszczególnych budynków użyteczności publicznej takich jak szkoła, czy przedszkola.
Pani Pająk odpowiedziała, że okazało się iż na ul. Baczyńskiego nie ma możliwości
budowy takiego budynku ze względu na podmokły teren. W związku z tym pojawiła się
lokalizacja w Piasecznie;
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- Pan Szpojda w pierwszej kolejności pogratulował zwycięzcom w wyborach do Izb
Rolniczych. Stwierdził następnie, że sytuacja w rolnictwie jest poważna m.in. ze
względu na trudności związane z zakupem paliwa. Rolnicy bardzo często spotykają się
z informacją o awarii dystrybutora. Pan Szwarc powiedział, że infornnacje te pojawiają
się chwilowo, paliwo jest podobno odblokowane. Pan Pieczywek powiedział, że jedyny
z tego wniosek jest taki, aby hurtownie odblokowały dostawy dla hurtowników;

- Pan Prekop stwierdził, że rolnicy są w głębokim kryzysie. Nie ma z czego robić
zapasów na nadchodz4cy sezon. Na bieżąco rolnicy wypychają zboża po kosztach
produkcji, żeby móc obsiać pola. Zasiewy jare w ostatnich latach nie sprawdzają się ze
względu na susze. Rada powinna wziąć to pod uwagę przy uchwalaniu podatku na nowy
rok. Można również zasugerować umorzenie części4 raty podatku rolnego. Pani Pająk
odpowiedziała, że każdy z rolników może indywidualnie ubiegać się o umorzenie raty
podatku rolnego. Pan Szpojda zwrócił uwagę na fakt, że Izby Rolnicze nie brały udziału
w ustalaniu podatku rolnego, tylko przedstawia im się już ustalony budżet. Później
natomiast słyszał, że doszło do porozumienia między Burmistrzem, Przewodnicz4cym
Rady oraz organizacjami rolniczymi, a były tylko poinformowane o stawce. Pan
Pieczywek powiedział, że uchwalanie podatku rolnego to był niewypał, ponieważ
skierowane zostało to na Komisję Budżetu. Pani Pająk powiedziała, że stawka podatku
będzie procedowana za miesiąc;

- Pan Pieczywek pomszył temat braku świetlicowych. Pani Pająk stwierdziła, że za te
pieniądze nie ma chętnych. Wspomniała, że rozmawiała z Dyrektor Centrum Kultury i
Sztuki w tej sprawie i zaproponowała jej zatrudnienie jednej osoby w mieście
obsługującej świetlice i otrzymała odpowiedź, że taki pomysł jest rozpatrywany. Pan
Pieczywek zaproponował aby świetlicowe byly zatrudnione na 0,5 etatu, ale żeby
faktycznie się tą świetlicą zajmowały. Pan Dolny powiedział, że ten problem jest od
dawna, kiedy był w Komisji Oświaty i Komisji Rolnictwa pojawił się pomysł, aby CKiS
była pula przekazana na każdą świetlicę wiejską, ale to upadło. Powiedział, że według
niego podział puli na świetlice wiejskie powinien być ze względu na liczbę
mieszkańców ze środków CKiS. Pan Pieczywek powiedział, że podobna sytuacja była
przy organizacji dożynek, CKiS nie pomógł w organizacji dożynek. Pan Dolny zwrócił
uwagę, że również Osiedla również powinny wspomóc organizację dożynek, tak jak
robią to sołectwa. Pan Szpojda powiedziai że środki na dożynki powinny by«5
zapewnione w budżecie gminy, w tym roku pieniądze z budżetu starczyły praktycznie
tylko na opłacenie zespołu;

- Pan Dolny powiedział, że w 20l9r. Komisja złożyła wniosek o opracowanie
dokumentacji na drogę Włościbórek ok. 4krn. Do dnia dzisiejszego nie ma tej
dokumentacji, a mieszkają tam 4 niepełnosprawne osoby. Pan Dolny stwierdził, że
komisja jest zbędna, ponieważ od 20l9r. nie było pieniędzy na opracowanie drogi
Włościbórek, natomiast dowiedział się, że została opracowana dokumentacja na drogę
Włościbórz-Skarpa-Zalesie, o którą nikt nie wnioskował;
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- Pan Skulski zwrócił się o przegląd szlaku turystycznego dookoła jeziora celem
odświeżenia nieczytelnych i uwidocznienia zarośniętych tablic informacyjnych. Pan
Szpojda powiedział, że dziwne jest, że szlak przebiega przez grunty prywatne;

- Pan Pieczywek zwrócił uwagę, że skrzyżowanie na drodze gminnej przy wyjeździe z
Wałdówka w kierunku Wilkowa (przy kasztanie) powinno być oznakowane;

- Pan Świniarski złożył wniosek o wyrównanie zapadlisk na drodze powiatowej z
Wałdowa do Włościborza. Zaznaczyl że został miesiąc do końca gwarancji;

- Pan Dolny powiedział, aby zlikwidować uskok znajdujący się na drodze z kierunku
Wałdowo - Włościbórz w stronę Trzcian, gdzie kończy się nakładka.

- Pan Pieczywek przypomniał o zorganizowaniu spotkania z Wojewodą z udziałem
organizacji rolniczych z terenu naszej gminy celem omówienia spraw z zakresu
rolnictwa w tym możliwości umiejscowienia stacji meteorologicznej. Pani Pająk
odpowiedziała, że wniosek zostanie ponowiony;

- Pan Dolny powiedział, że tłuczeń jest coraz droższy ijest go coraz mniej. Jego zdaniem
należy zwiększyć kwotę w budżecie z przeznaczeniem na jego zakup.

Po wyczerpaniu porz4dku obrad Przewodnicząca zakończyła posiedzenie.
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